

Inclusive Citizenship als Chance zur Demokratiebildung von Gesellschaft und Wirtschaft

Tobias Doppelbauer, Dirk Lange

Demokratiebildung im Sinne der Inclusive Citizenship bedeutet, kritisch zu hinterfragen, wo, wann und warum undemokratische Ausschlussmechanismen wie etwa Klassismus, Rassismus und Sexismus unhinterfragt zur vermeintlichen „Normalität“ erhoben und aufrechterhalten werden. Im Gegensatz dazu möchte der Ansatz Zugehörigkeit, Mitbestimmung und Solidarität stark machen. In diesem Beitrag werden entlang politischer Selbstbildungen von unten die Potenziale für eine Demokratisierung der Wirtschaft und Gesellschaft aufgezeigt.

Inclusive Citizenship as Opportunity for Democracy Building in Society and Economy

Tobias Doppelbauer, Dirk Lange

Democratic and citizenship education in the sense of inclusive citizenship means critically questioning where, when, and why undemocratic mechanisms of exclusion such as classism, racism and sexism are elevated to and preserved as unquestioned though alleged 'normality'. In contrast, the approach aims to strengthen belonging, participation and solidarity. In this article, the potential for a democratization of the economy and society is shown along political self-formations from below.